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مهار سرمایه های سرگردان 
 اوراق مشارکت ریالی و ارزی و پیش فروش سکه 3 راهکار دولت برای کنترل سرمایه سرگردان است

4

شــهروند|  بازار پیامک هــای تبلیغاتی بانک 
دوباره حسابی داغ شــده است. بلافاصله بعد از اعلام 
بانک مرکزی مبنی بر آغاز فروش اوراق مشــارکت 
یک ساله با نرخ سود ۲۰ درصدی، بانک ها مسابقه ای 
را برای اعلام آمادگی خود برای پذیرش مشتریان آغاز 
کرده اند. با مصوبه روز چهارشــنبه دولت مبنی بر در 
نظر گرفتن تمهیداتی برای کنترل بازار ارز، 3 گزینه 
برای جذب سرمایه های مردم پیشنهاد شده است که 
بر اساس آن، نخستین گزینه فروش اوراق مشارکت 
ریالی با نرخ ســود ۲۰ درصدی به صورت یک ساله 
است. در گزینه بعدی فروش اوراق مشارکت ارزی و 
در گزینه سوم هم پیش فروش سکه با نرخ یک میلیون 
و سیصد هزار تومانی برای پیش خریدهای یک ساله و 
یک میلیون و ۴۰۰ هزار تومانی برای پیش خریدهای 
شش ماهه اســت. در این میان برخی از کارشناسان 
راهکارهای اعلامی برای کنترل بــازار ارز را به مثابه 
عقب نشینی بانک مرکزی از سیاست های پولی خود 
می دانند. متولی نظام پولی و ارزی کشــور که بعد از 
کلی جنجال نظام بانکی را مجبور به کاهش نرخ سود 
بانکی کرده بود، حالا از انتشار اوراق گواهی سپرده با 
نرخ سود ۲۰ درصد خبر می دهد. طرحی که به  زعم 
برخی از کارشناسان در صورتی که اجرای آن منجر 
به کاهش نرخ ارز و کنترل قیمت ها در بازار شود، به 
بازگشت سودهای نجومی سپرده گذاری در بانک ها 
منجر می شود. سهراب اشرفی، تحلیلگر بازار ارز در 
این باره به »شــهروند« می گوید: همه ساله قیمت 
دلار در اواخر آذر و ابتدای دی  ماه روند افزایشــی به 
خود می گیــرد اما این روند در بهمن نزولی شــده و 
بهای دلار کاهش می یابد ولي امسال به دلیل کاهش 
دســتوری نرخ ســود بانکی و اجرای قانون دریافت 
5 درصد مالیات بر ارزش افزوده از ابتدای  سال ۲۰18 
میلادی در صرافی های دوبی که لنگرگاه ارزی ایران 
به شمار می آید، دلار رفتار متفاوتی از خود نشان داد 
و روند صعودی آن در بهمن هم ادامه پیدا کرد اما یک 
کارشناس دیگر بانکی که نخواست نامش فاش شود 
هم در این باره به »شهروند« می گوید: اگر اجرای این 
طرح ها طی دو هفته آینده در کنترل قیمت ها موثر 
واقع شود، نشان می دهد که بخشــی از این افزایش 
قیمت ریشه در کاهش نرخ سود بانکی دارد و اما اگر 
3 طرح ضربتی بانک مرکزی اثربخشی لازم را نداشته 
باشد، می توان به این نتیجه رســید که بحران ارزی 

کشور ما ریشه در یک سری مسائل قوی تر و اساسی تر 
دارد. 

حالا مســابقه ای میان بانک ها برای فروش اوراق 
مشارکت ریالی با نرخ ۲۰ درصدی برقرار شده است که 
به نظر می رسد در شرایط کنونی با نرخ های سود بانکی 
که برای ســپرده های بانکی یک ساله نرخ 15 درصد 
و برای ســپرده های کوتاه مــدت 1۰ درصد اعمال 
می شود، برای مردم جذاب باشد. بنابراین بانک ها نیز با 
شناسایی این فرصت تلاش کرده اند که این اوراق را از 

امروز )شنبه، ۲8 بهمن ماه( به فروش برسانند.
تست آزمایشی بانک مرکزی 

شبکه بانکی کشــور اجازه دارد از تاریخ ۲8 بهمن 
1396 به مدت دو هفته نســبت به انتشــار گواهی 
سپرده ریالی با نرخ ۲۰ درصد اقدام کند. اوراق مزبور با 
سررسید یک سال منتشر خواهند شد و نرخ بازخرید 
قبل از موعد آن 1۴ درصد خواهد بود. یک کارشناس 
بانکی که نخواست نامش فاش شــود در این باره به 
»شهروند« می گوید: این 3 طرح که از فردا در کشور 
اجرایی می شــود، حالت آزمایشــی دارد و چنانچه 
اثربخشی لازم را داشته باشــد، از ابتدای  سال آینده 
در چارچوب محکم تر و سیاســت های پولی و مالی 
به صورت دایمی اجرایی مي شــود. این کارشــناس 
بانکی این نکته را هم اضافه کرد: اگر اجرای این طرح 
منجر به ثبات بازار و کنترل قیمت ها نشود، مشکلات 

کوتاه مدت دولت را در تأمین بودجه حل خواهد کرد. 
اما و اگرهای پیش فروش سکه 

اما پیش فروش سکه از دیگر طرح های پیشنهادی 
بانک مرکزی برای کنترل قیمت هاســت. آن گونه 
که اعلام شــده بانک مرکزی می خواهد نســبت به 
پیش فــروش 6 ماهه ســکه بهــار آزادی به قیمت 
1۴ میلیون ریال و پیش فروش یک ســاله سکه بهار 
آزادی با قیمــت 13 میلیون ریال از طریق شــعب 
منتخب بانک ملی اقدام کند؛ البته در این میان برخی 
از کارشناسان بر این باورند که قیمت های اعلامي خام 
و نسنجیده بوده و جذابیت کمی برای خریداران دارد. 
اشرفی که معتقد است نمی توان برای دلار یک قیمت 
اعلام کرد و باید نرخ پیشنهادی آن به صورت شناور 
تعیین شود، معتقد است: در شرایط فعلی باید قیمت 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان برای سررسید یک ساله 
و یک میلیون و 3۰۰ هزار تومان برای سررسید 6 ماه 
تعیین می شــد تا خرید آن برای خریداران جذابیت 

داشته باشد. 
مبادلات ارز الکترونیکی می شود

سامانه جدید ارزی از امروز به صورت آزمایشی آغاز 
به کار می کند و خریداران و فروشندگان ارز می توانند 
متناسب با نیازهای خود نســبت به انجام عملیات 
ارزی در محیط الکترونیــک اقدام کنند. آن گونه که 
متولی نظام پولی و مالی کشور می گوید: با استفاده 

از این ســامانه خریداران و فروشندگان ارز متناسب 
با نیازهای خود نســبت به انجام عملیــات ارزی در 
محیط الکترونیک اقدام می کنند. همچنین به تدریج 
صرافی ها و سایر بازیگران بازار ارز به این سامانه متصل 
خواهند شد و این سامانه امکان کنترل و مدیریت بازار 
ارز را برای سیاست گذار و امکان فعالیت شفاف را برای 

متقاضیان ارز فراهم می کند.
هر چند که ولی الله سیف اجرای آن طرح را منجر به 
پایان دلالی در بازار می داند، اما تحلیلگران بازار ارز بر 
این باورند که اجرای این طرح به خودی خود نمی تواند 
به برچیده شدن بازار دلالی و واسطه گری منجر شود. 
به اذعان آنها این طرح لازمه دنیای الکترونیک امروز 

است و نمی توان آن را به دلال بازی ربط داد. 
سیاست های خام ارزی بعد از تحریم 

انتشار اوراق گواهی مبتنی بر ارز از دیگر راهکارهای 
بانک مرکزی در ایجاد ثبات در بازار است. آن گونه که 
ســیف اعلام کرده در این اقدام شبکه بانکی کشور 
گواهی سپرده ریالی ارز بنیان را با سررسیدهای یک 
و دو ساله منتشــر می کند. نرخ ریال مورد محاسبه 
در زمان افتتاح گواهی سپرده متوسط یک ماه قبل 
سامانه سنا خواهد بود و نرخ سود برای سررسیدهای 
یاد شــده به ترتیب ۴ و ۴.5 درصد خواهــد بود و در 
سررسید، ارز یا معادل ریالی آن به نرخ متوسط یک 
هفته قبل سامانه سنا به دارنده اوراق پرداخت خواهد 
شــد. در صورت بازخرید این اوراق قبل از سررسید، 
سود ســپرده کوتاه مدت ریالی )1۰درصد( به دارنده 
اوراق پرداخت خواهد شد. یک کارشناس بانکی در 
این باره به »شهروند« می گوید: ظرف دو  سال بعد از 
تحریم سیاســت های خام زیادی در رابطه با خروج 
دلار از نظام ارزی کشور مطرح شد؛ در حالی ما سعی 
کردیم در این مدت قراردادهاي پرداخت دو جانبه را 
در کشور رایج کنیم که سلطه دلار در اقتصاد ما بسیار 
بالاتر از تصورمان دولتمردان اســت و همین مسأله 
باعث شــده که تلاش های دولت برای کاهش نقش 
دلار در نظــام تجاری، قراردادهــای خرید و فروش، 

استقراض نتیجه ای نداشته باشد. 
او با اشاره به واکنش بازار به تغییرات دلار گفت: این 
واکنش در ارزهایی همچون پوند و دلار معنایی ندارد. 
در حالی بازار به افزایش ۲ درصد دلار در هر روز بشدت 
واکنش می دهد که افزایش حدود  هزار تومانی دیگر 

ارزها نقش چندانی در بازار ما ندارد. 

 استقبال سرد ایرانی ها 
از سوخوی روسیه 

تسنیم| عدم حضور شــرکت های هواپیمایی 
داخلی در مراسم معرفی هواپیمای سوخو 1۰۰ در 
فرودگاه مهرآباد و آشیانه هواپیمایی آسمان نشان 
داد، ایرلاین های ایرانی فعــلا تمایل چندانی برای 
خرید یا اجاره این هواپیمای روسی ندارند. سفرای 
ایتالیا و روسیه، دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی 
و مدیر روابط عمومی سازمان هواپیمایی کشوری 
چهار مسئولی بودند که دوشنبه گذشته در مراسم 
معرفی هواپیمای ســوخو 1۰۰ در آشیانه آسمان 
حضور یافتنــد. طبق گفتــه برگزارکنندگان این 
مراسم )نهاد ریاست جمهوری( اطلاع رسانی بسیار 
گسترده ای برای حضور شــرکت های هواپیمایی 
داخلی جهت بازدید از این هواپیمای 1۰۰نفره انجام 
شــده بود، اما درنهایت نه خبــری از مدیران عامل 

شرکت های هواپیمایی شد و نه مسئولان مربوطه.
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی درخصوص 
چگونگی حضور ســوخو 1۰۰ در ایران در این باره 
می گوید: شرکت ســوخو از ایران درخواست کرد با 
توجه به این که در نمایشگاه هوایی سنگاپور حضور 
دارد، زمان برگشــت و در مسیرش توقفی در تهران 
داشته باشد.  اسعدی سامانی با تأکید بر این که هر 
هواپیمایی که برای ناوگان هوایی تهیه می شــود، 
باید مورد تأیید سازمان هواپیمایی قرار گیرد، اظهار 
کرد: اگر سازمان این هواپیما را تأیید کند، می تواند 
به عنوان یکــی از گزینه های تأمین نــاوگان مورد 
استفاده قرار گیرد. میانگین قیمت این هواپیما بسته 
به آپشــن های آن ۲۰ تا ۲5 میلیون دلار است. اگر 
این هواپیما قابلیت لازم را داشته باشد و همچنین 
متناسب با شــرایط آب و هوایی ایران باشد، پس از 

تأیید سازمان می تواند مورد استفاده قرار گیرد.

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

 هند به روپیه
 در ایران سرمایه گذاری می کند

مهر| یک منبــع آگاه هندی اعــلام کرد که 
دولت هند به ســرمایه گذاران این کشــور این 
اجــازه را می دهد که به جای اســتفاده از دلار و 
یورو برای ســرمایه گذاری در ایــران، از روپیه 
اســتفاده کنند. یک منبع آگاه در این باره گفته 
است که تا به حال مجوز سرمایه گذاری به رویپه 
بــرای هندی ها در خارج از این کشــور فقط در 
نپال و بوتان صادر شده اســت و اکنون به دلیل 
یکســری محدودیت هایی که روی ایران اعمال 
شده، اجازه ســرمایه گذاری در ایران به روپیه به 
میان آمده و سرمایه گذاری در ایران توسط تجار 

هندی به دلار و یورو کنار گذاشته می شود.

لوک اویل روسیه به ایران می آید
ایرنا| وحیدعلی اکبروف رئیس شرکت نفت 
لوک اویل روسیه ابراز امیدواری کرد که در طول 
۴ماه آینده با ایران قــراردادی برای بهره برداری 
از چنــد چاه نفتی امضا کنــد. او در مورد امکان 
امضای قرارداد بهره برداری از چند چاه نفتی در 
ایران در ماه مارس )ماه آینــده میلادی( اعلام 
کرد: فرصت کم اســت و ماه آینــده نمی توانیم 

قرارداد را امضا کنیم. 

حذف پروازهای چارتری 
مهر|  علی عابدزاده رئیس سازمان هواپیمایی 
کشــوری گفت: شــرکت های هواپیمایی لازم 
اســت نســبت به مدیریت فروش خود با هدف 
حذف تدریجــی پروازهای چارتــری اقدامات 
لازم را انجــام دهنــد. او با بیــان این که میزان 
جابه جایی ها در 1۰ماه گذشــته نسبت به مدت 
مشــابه  ســال گذشــته 9 درصد افزایش یافته 
است، گفت: با مســئولیت پذیری بیشتر تمامی 
بخش های دخیل در ســرویس دهی به مردم در 
حوزه حمل ونقل هوایی امکان پیشرفت سریع تر 
و تضمین حرکت به ســمت توســعه و تعالی در 

جهت برآوردن انتظارات مردم میسر است.

ویترین جهان

اقتصاد مجازی

سد ایلیسو در مرحله نهایی ساخت
ایرنا|سد ایلیســو ترکیه که با هدف دو منظوره 
تولید انــرژی برق و ذخیره و مدیریــت آب درحال 
ســاخت اســت، در مرحله نهایی عملیات احداث 
و نصب تجهیــزات تولید برق قــرار دارد و به  زودی 
آبگیری می شود. این طرح که جزو یکی از مهمترین 
طرح های آبی جهان و ازجمله پروژه های مهم ترکیه 
با چشم انداز 1۰۰ساله محسوب می شود، در قالب 
طرح بزرگ گاپ به اجرا درمی آید. این ســد، از نظر 
ذخیره، دومین و از نظر ظرفیت نیروگاهی، چهارمین 

سد بزرگ ترکیه به شمار می رود. 

ونزوئلا رکورددار شاخص فلاکت 
بلومبرگ|  عربستان سعودی بیشترین سقوط 
را در بین کشــورهای جهان داشته است تا به جمع 
1۰ کشور اول فلک زده جهان بپیوندد. بلومبرگ در 
تازه ترین رده بندی خود، شاخص فلاکت اقتصادی 
66 کشــور را محاســبه کرده اســت. ونزوئلا برای 
چهارمین ســال متوالی کماکان فلاکت زده ترین 
اقتصاد جهــان نام گرفته و شــاخص فلاکت آن به 
نسبت  سال ۲۰1۷، بیش از 3برابر افزایش یافته است. 
این درحالی است که تایلند بار دیگر کمترین شاخص 
فلاکت اقتصادی را از آن خود کرده اســت. مکزیک 
موفق شده است بیشترین تغییر مثبت را به نسبت 

 سال گذشته داشته باشد. 

کوچ جوان  ها از فیس بوک 
ایسنا| گزارش های جدید نشان می دهد که تعداد 
زیــادی از کاربران جوان و نوجوان در  ســال ۲۰1۷ 
شــبکه اجتماعی فیس بوک را کنار گذاشته اند. به 
گزارش وب سایت recode، نتایج تحقیقات یک 
 )eMarketer( »موسسه آماری به نام »ای مارکتر
نشان می دهد که شــبکه اجتماعی فیس بوک در  
سال گذشته ۲۰1۷ میلادی، 9.9 درصد از کاربران 
نوجوان و جوان حد فاصل ســنین 1۲ تا 18 سال و 
همچنین 3.۴ درصد از کاربران زیر سن ۲5 سال خود 

را در ایالات متحده آمریکا از دست داده است
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عدد روز

مهر| رئیس ســازمان امور مالیاتی با بیان این که 15۰ درصد بیشــتر از درآمدهای نفتی 
درآمد مالیاتی داشتیم، گفت: نسبت مالیات بر تولید ناخالص داخلی در ایران، 8 درصد است. 
سیدکامل تقوی نژاد رئیس سازمان امور مالیاتی کشور در حاشیه نشست مالیاتی سازمان ملل 
گفت: تأکید جدی در نشست سازمان ملل بر این موضوع بود که باید بیش از 15 درصد از تولید 

ناخالص داخلی به مالیات اختصاص یابد.

ایسنا| آمارهای رسمی گویای آن اســت که واردات انواع آب معدنی در  سال 
گذشــته رشد سه برابری داشــته اســت. آمارهای گمرک ایران نشان می دهد 
میزان واردات آب معدنی از ۲9۰۰ تن در ســال 9۴ به 9۰۰۰ تن در ســال 95 
رسیده اســت که این میزان حاکی از رشد بیشتر از 3 برابری واردات آب معدنی 

به ایران است.

150 
درصد

3 
برابرشدن 

 واردات آب معدنی به ایرانبیشتر از درآمدهای نفتی، مالیات گرفتیم

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/00- 18/30

خسارت 2هزار میلیارد تومانی مرغداران
شهروند|  ۴۰درصــد جمعیت مرغ تخم گذار 
کشــور امســال معدوم شدند. انتشــار ویروس 
آنفلوآنزا در مرغداری های کشــور موجب شــد 
که حدود دو هزار میلیارد تومان ســرمایه کشور 
از دســت رفته و بیش از ۲۰ میلیون مرغ از بین 
برود. اگرچه سازمان دامپزشکی برنامه دارد تا در 
مدت سه سال بیماری شیوع یافته در مرغداری ها 
را کنتــرل کند اما آســیب های اقتصادی که به 
مرغداری ها واردشــده، به این ســادگی جبران 
نمی شــود. یکی از محســوس ترین تبعات این 
خســارت بزرگ، افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ 

است. 
پیام محبی رئیــس جامعه دامپزشــکان در 
این باره توضیح داده است: مرغ تخم گذار حدود 
۲۰ هزار تومان ارزش دارد و در دوره تخم گذاری 
باید حدود 8۰ هزار تومــان محصول تولید کند 
که روی هم حدود 1۰۰ هزار تومان می شــود و 
این درحالی اســت که امسال ۲۰ میلیون و  سال 

گذشته 16 میلیون مرغ معدوم شده اند. 
علیرضا رفیعی پور رئیس سازمان دامپزشکی 
کشــور هــم در این باره بــه ایلنا گفته اســت: 
درخصوص جبران خســارت آنفلوآنزا و حمایت 
از تولیدکننــدگان باید بگویم کــه تمام تلاش 

دامپزشــکی به عنــوان متولی امر بهداشــت و 
سلامت صنعت طیور این است که با کمک همه 
اعضای دخیل در حوزه صنعت طیور که بیش از 
18 تشکل، نهاد، اتحادیه، نهادهای خصوصی و 
خود تولیدکنندگان است، بتوانیم این صنعت را 
نجات دهیم. البته گفتنی است، راه اصلی انتقال 
ویروس آنفلوآنزای پرندگان به انســان از طریق 

تماس با پرنده آلوده است. 
 500 واحد مرغداری

 درگیر آنفلوآنزا شدند 
علیرضا رفیعی پور رئیس سازمان دامپزشکی 
کشور هم گفته اســت: ۲۴ هزار واحد مرغداری 
در کشــور فعال اســت. 5۰۰ واحــد مرغداری 
کشور درگیر بیماری آنفلوآنزا شدند که اگر این 
معدوم سازی انجام نمی شــد، شاهد کانون های 

بیشتری در کشور بودیم.
این درحالی اســت کــه معاون بهداشــتی و 
پیشگیری سازمان دامپزشــکی کشور اوضاع را 
آنقدرها بحرانی ندانســته و گفته است: اقدامات 
لازم بــرای کنتــرل و جلوگیری از گســترش 

بیماری آنفلوآنزای پرندگان در کشور انجام شد.
صفرعلــی ماکنعلــی معــاون بهداشــتی و 
پیشــگیری ســازمان دامپزشــکی کشــور در 
گفت وگوی ویــژه خبری با اشــاره بــه این که 
آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان و آنفلوآنزای تحت 
حاد پرندگان با هــم متفاوت هســتند، افزود: 
آنفلوآنزای فــوق حاد، شــدت مرگ ومیر را در 
پرندگان نشان می دهد و تلفات بیشتری نسبت 

به آنفلوآنزای تحت حاد دارد.
او ادامــه داد: آنچــه که حــدود یک ماه پیش 
در دریاچــه خلیج فارس تهــران رخ داد، تعداد 
محــدودی پرندگان وحشــی تلف شــدند که 
براساس نمونه برداری از آنها، ویروس H5N8 بود 
که ازجمله ویروس هایی اســت که بحث انسانی 

در آن مطرح نیست.
او اضافــه کرد: همــه اقدامــات لازم را انجام 
دادیم و مدیریت واکنش ســریع را در اســتان 
پیاده و کاروان های بهداشت قرنطینه را هدایت 
کردیم و یگان حفاظت محیط زیست به صورت 

شبانه روزی درحال دیده بانی هستند.

شکار ممنوع!
تا اطلاع ثانوی شکار پرندگان مهاجر آبزی در 
همه استان های کشــور ممنوع است. مدیرکل 
دفتر حیات وحش سازمان حفاظت محیط زیست 
هم در ارتباط تلفنی بــا این برنامه با بیان این که 
هر سال حدود اواخر تابستان یا اوایل پاییز فصل 
مهاجرت پرندگان آغاز می شــود، گفت: اینها تا 
اواخر زمســتان و حتی بهار در کشورمان به سر 
می برنــد و برمی گردند. مجیــد خرازیان مقدم 
افــزود:  ســال 1395 حــدود یک میلیــون و 
۷۰۰ هزار قطعه از انواع پرنــدگان مهاجر آبزی 
را در کشــورمان سرشــماری کردیم. او افزود: 
همچنین حفاظــت فیزیکی مناطق مهم تجمع 
پرندگان آبزی را تشــدید کردیم و به درخواست 
سازمان دامپزشــکی تا اطلاع ثانوی ممنوعیت 
شکار پرندگان مهاجر آبزی را در همه استان های 
کشــور اعلام و اعمال کردیم. گفتنی است، کل 
تولید تخم مرغ در جهان 8۰ میلیون تن اســت 
که حدود 3۰ میلیون تن آن توســط کشور چین 
تولید می شــود. 8۰ درصــد کل تولید تخم مرغ 
جهان توسط ۲۰ کشور تولید می شود. کشورمان 
جزو ۷ کشور برتر جهان در تولید طیور گوشتی 

با ظرفیت تولید ۲.۲ میلیون تن در  سال هستیم.

دیگه چه خبر

شهردار بندرعباس گفت: توسعه شهر بندرعباس به 
عنوان یک شهر فراملی و توریستی به اعتبارات فراملی 
نیز نیاز دارد. عبــاس امینی زاده با اشــاره به طرح ها و 
پروژه های در دســت اقدام شهرداری بندرعباس  اظهار 
داشت: در اجرای پروژه ها تنها موضوع و دغدغه، مسأله 
مالی آن نیســت بلکه حمایت های معنوی و سیستم 
اداری در شناسایی، مطالعه و اجرای پروژه نیز می تواند 
کمک بسیار زیادی به دستگاه ها به ویژه مدیریت شهری 
کند. وی با اشــاره به افتتاح و بهره برداری از پروژه های 
حوزه گردشگری در آســتانه نوروز 9۷ افزود: پارک ها و 
بوستان های مختلف مدنظر برای ایام نوروز و همچنین 
پارک های ســاحلی و کمپین های نــوروزی به منظور 
اســتفاده مهمانان نوروزی از این اماکــن، را پیگیری 
خواهیم کرد. شــهردار بندرعباس تصریــح کرد: باغ 
پرندگان و پارک آکواریوم از جمله پروژه های شهرداری 
در حوزه گردشگری است که در دهه مبارک فجر افتتاح 
و به بهره برداری رســید. امینی زاده ابراز داشت: با انجام 
این اقدامات به دنبال فراهم کردن ســاز و کار مناسبی 
برای گردش و تفریح مردم شــهر بندرعباس و سپس 
مسافران و گردشگران هستیم. وی تاکید کرد: کارکرد 
شهر بندرعباس نه تنها ملی بلکه فراملی است و کمک ها 
و حمایت ها نیز باید در حد فراملی و حداقل ملی باشد. 
شهردار بندرعباس بیان داشت: مجموعه شهرداری نیز بر 
آن است تا از حمایت ها در قالب ملی استفاده کند تا سبب 
رونق و تسریع در روند توسعه شــهر بندرعباس شود. 
امینی زاده با اشــاره به عوامل موثر در افزایش اعتبارات 
افزود: اعتبارات مملکت و استان محدود است، یا اعتبارات 
دولتی راه به جایی نمی بریم، مهم ترین و بهترین راهکار، 
ایجاد بسترهای مشارکت عمومی است که از کوچکترین 
سرمایه گذاری تا بزرگترین آن شــامل می شود، بر این 
اساس باید خودمان سرمایه گذاری کنیم تا دیگران نیز 
به این امر مهم گرایش پیدا کنند. وی با اشاره به ارتباط 
خوب شهرداری بندرعباس با تمامی دستگاه ها گفت: اگر 
مشارکت عمومی دستگاه های مختلف نباشد هیچ اتفاق 
خوب و بزرگ امکان پذیر نیست. امینی زاده افزود: چهار 
تقاطع غیرهمسطح در دست اجراست که به ترتیب به 
بهره برداری می رســد با افتتاح این تقاطع ها شــمال و 
جنوب شــهر به هم متصل خواهند شد. وی، مشارکت 
مردم، اتوبوس ها، ایستگاه ها، ریل گذاری، اصلاح معابری 
 که در مســیر قرارگرفتــه را در اجرای پــروژه اتوبوس
 بی آر تی موثر دانســت و گفت: تا کنــون بیش از 18 

اتوبوس برای این منظور خریداری شده است.

شهردار بندرعباس:
توسعه بندرعباس مستلزم اعتبارات فراملی است

استان


